
СОДЕРЖАНИЕ

СТАТЬИ

Камари Д.М. Этруски на Пиренейском полуострове : мифы и реальность	9
--	---

ОБЗОРЫ

Бабенко О.В. Новые белорусские исследования по истории Польского восстания 1863–1864 гг. (Обзор)	21
Бабенко О.В. Новые научные труды о российских либералах конца XIX – начала XX в.	41
Минц М.М. Голод в СССР 1930–1933 гг.	53
Фадеева Т.М. Праворадикальные партии и движения в Европе в современной западной литературе	69

РЕЦЕНЗИИ

Дунаева Ю.В. <i>Рецензия на кн.</i> : Валькова О.А. Жизнь и удивительные приключения астронома Субботиной	82
Дунаева Ю.В. <i>Рецензия на кн.</i> : Из двух углов : отечественный историографический процесс в оценке эмигрантских и советских историков (1920–1930-е годы). Волошина В.Ю., Груздinskaya B.C., Колеватов D.M., Корзун B.P.	88

РЕФЕРАТЫ

Реф. кн. : Голубев С.И. Монарх, нация и свобода. Очерки истории немецкой общественно-политической мысли последней трети XVIII в.	95
Реф. кн. : Дударев В.С. Бисмарк и Россия 1851–1871 гг.	101
Реф. кн. : Нефедов В.В. СЕПГ и культура ГДР.	107

<i>Реф. кн.</i> : Тимофеев А.Ю. Война после войны. Движение Сопротивления на Балканах 1945–1953	113
<i>Реф. кн.</i> : Крыжановский А.В. Друзья-соперники : США и объединяющаяся Европа в период холодной войны	120
<i>Реф. кн.</i> : Каэн К. Турция до османских султанов. Империя великих сельджуков, тюркское государство и правление монголов (1071–1330)	127
<i>Реф. кн.</i> : Почекаев Р.Ю. Российский фактор правового развития Средней Азии 1717–1917. Юридические аспекты фронтальной модернизации	132
<i>Реф. кн.</i> : Попова Т.Н. Пётр Михайлович Бицилли : портрет в манере «сфумато»	139
<i>Реф. кн.</i> : Юрлова Е.С. Б.Р. Амбедкар. Жизнь, творчество, наследие	143

ЖИЗНЬ НАУКИ

XIV Конгресс антропологов и этнологов России : материалы ...	149
--	-----

CONTENTS

ARTICLES

- Kamari D. Etruscans in the Iberian peninsula: Myths and reality 9

OVERVIEWS

- Babenko O.V. New belarusian studies on the history of the Polish uprising of 1863–1864 21
Babenko O.V. New scientific works on russian liberals of the late XIX – early XX century 41
Mints M.M. Soviet famine of 1930–1933 53
Fadeeva T.M. Right-wing radical parties and movements in Europe in contemporary western literature 69

REVIEWS

- Dunaeva Y.V. *Rec. ad.op.*: Valkova O.A. Life and amazing adventures of the astronomer Subbotina 82
Dunaeva Y.V. *Rec. ad. op.*: Voloshina V.Yu., Gruzdinskaya V.S., Kolevatov D.M., Korzun V.P. From two angles: the domestic historiographic process in the assessment of emigre and Soviet historians (1920s–1930s) 88

ABSTRACTS

- Ref. ad op.*: Golubev S.I. Monarch, nation and freedom. Essays on the history of German socio-political thought in the last third of the XVIII century 95
Ref. ad. op.: Dudarev V.S. Bismark and Russia, 1851–1871 101
Ref. ad. op.: Nefedov V.V. SUPG and the culture of GDR 107
Ref. ad. op.: Timofeev A.Y. The war after the war. The resistance movement at the Balkans in 1945–1953 113

<i>Ref. ad. op.:</i> Kryzhanovsky A.V. The friends-opponents: the USA and the uniting Europe during the period of Cold War	120
<i>Ref. ad. op.:</i> Cahen Cl: Turkey before the Ottoman sultans. The empire of the great Seljuks, the Turkic state and the rule of the Mongols. 1071–1330	127
<i>Ref. ad. op.:</i> Pochekaev R.Yu. Russian factor of legal development of Central Asia 1717–1917. Legal aspects of frontier modernization	132
<i>Ref. ad. op.:</i> Popova T.N. Pyotr Mikhailovich Bitsilli: portrait in the style of «sfumato»	139
<i>Ref. ad. op.:</i> Yurlova E.S. B.R. Ambedkar. Life, creative activity, heritage	143

LIFE OF SCIENCE

The 14 th Congress of Anthropologists and Ethnologists of Russia: content	149
--	-----